

# QUESTIONS AND ANSWERS (“QA”)

## ISSUED TO ALL PROPONENTS

<b>QA No.:</b>	1
<b>RFP #:</b>	20210018
<b>RFP Title:</b>	CDKN Evaluation
<b>Issue Date:</b>	January 22, 2021
<b>Issue by:</b>	Lindsay Empey

---

## DETAILS OF THIS DOCUMENT

This QA document is being issued to respond to questions submitted by Proponents seeking further clarification.

---

-----

### QUESTION 1:

Instead of the Lead resource being bilingual can one of the senior team members be bilingual? Will this be acceptable to meet the mandatory criteria?

### ANSWER:

We will accept proposals where a senior team member is bilingual, if the Lead resource is not.

-----

### QUESTION 2:

Can non-Canadians be part of the team, as team members?

### ANSWER:

Non-Canadians can be part of the consulting team.

-----

### QUESTION 3:

What CDKN programme design documents will be available for the evaluator to use? Does the network use a log model and or a theory of change to guide its work?

### ANSWER:

CDKN has a Theory of Change and a Monitoring, Evaluation and Learning plan that will be made available to evaluators.

-----

### QUESTION 4:

Has CDKN been evaluated in the past? Evaluation question 1 (pag 7) speaks to the “changes in structure and functioning” undergone by CDKN in phase 1 – have those changes and recommendations been assessed independently and documented in an evaluation report to inform the current evaluation?

**ANSWER:**

The CDKN website includes links to the independent evaluations undertaken during the period 2010-2017: [https://cdkn.org/about/independent-evaluations/?loclang=en\\_gb](https://cdkn.org/about/independent-evaluations/?loclang=en_gb).

-----

**QUESTION 5:**

**Does CDKN use a M&E framework to track its progress over time? What type of reporting does CDKN produce for IDRC and other funders?**

**ANSWER:**

Sub-question 1 - CDKN uses key performance indicators (KPIs).

Sub-question 2 – CDKN produces both an annual and a mid-year technical and financial report to IDRC, in addition to submitting quarterly MEL report against their key performance indicators.

-----

**QUESTION 6:**

CDKN is a global composed of *three core members*: SouthSouthNorth (SSN) leads the global program and the Africa program, while Fundación Futuro Latinoamericano (FFLA) leads the regional program in Latin America and ICLEI – Local Governments for Sustainability and ICLEI South Asia lead the Asia program. Also, in nine CDKN focus countries (Colombia, Ecuador, Peru, Ghana, Kenya, Ethiopia, India, Nepal, and Bangladesh), trusted Country Engagement Leaders (CELs) help respond to the disconnect between researchers (generally via academic institutions) and key actors/stakeholders (including local, sub-national and national government agencies) in the countries within which they operate, with targeted and sustained in-country engagement with key national actors/stakeholders. Also, CDKN supports several in-country “knowledge basis projects”, which are small fund projects building off previous research to achieve research uptake and impact.

**ANSWER:**

CDKN is a global composed of *three core members*: SouthSouthNorth (SSN) leads the global program and the Africa program, while Fundación Futuro Latinoamericano (FFLA) leads the regional program in Latin America and ICLEI – Local Governments for Sustainability and ICLEI South Asia lead the Asia program. Also, in nine CDKN focus countries (Colombia, Ecuador, Peru, Ghana, Kenya, Ethiopia, India, Nepal, and Bangladesh), trusted Country Engagement Leaders (CELs) help respond to the disconnect between researchers (generally via academic institutions) and key actors/stakeholders (including local, sub-national and national government agencies) in the countries within which they operate, with targeted and sustained in-country engagement with key national actors/stakeholders. Also, CDKN supports several in-country “knowledge basis projects”, which are small fund projects building off previous research to achieve research uptake and impact.

-----

**QUESTION 7:**

**Is IDRC able to share a sample of CDKN annual report or newsletter to provide practical examples of the network’s work and reach over the years?**

**ANSWER:**

The CDKN annual report (2019) is currently available in the public domain is available here:

<http://hdl.handle.net/10625/58148>. The annual report for 2020 awaiting feedback from the donor partner

before its online publication. Also, the latest CDKN monitoring, evaluation and learning quarterly report is available here: <http://hdl.handle.net/10625/59657>

---

**END OF QA - ENGLISH**

---

# QUESTIONS ET RÉPONSES (“QR”)

## TRANSMISES À TOUS LES SOUMISSIONNAIRES

N° de ces QR :	1
N° de la DDP :	20210018
Titre de la DDP :	Évaluation du CDKN
Date d'émission :	22 Janvier 2019
Auteure:	Lindsay Empey

## DÉTAILS SUR CE DOCUMENT

Les présentes questions et réponses sont publiées en vue de répondre aux questions des soumissionnaires qui souhaitent obtenir des précisions.

### QUESTION 1 :

Un des membres seniors de l'équipe peut-il être bilingue au lieu de la ressource principale? Cela sera-t-il acceptable pour satisfaire aux critères obligatoires?

### RÉPONSE :

Nous accepterons les propositions où un membre senior de l'équipe est bilingue, si la ressource principale ne l'est pas.--

### QUESTION 2 :

Des non-Canadiens peuvent-ils faire partie de l'équipe en tant que membres?

### RÉPONSE :

Les non-Canadiens peuvent faire partie de l'équipe d'experts-conseils.

### QUESTION 3 :

Quels documents de conception du programme CDKN seront mis à la disposition de l'évaluateur? Le réseau utilise-t-il un modèle de journal ou une théorie du changement pour guider son travail?

### RÉPONSE :

Le CDKN dispose d'une théorie du changement et d'un plan de suivi, d'évaluation et d'apprentissage, qui seront mis à la disposition des évaluateurs.

### QUESTION 4 :

Le CDKN a-t-il déjà été évalué dans le passé? La question d'évaluation 1 (page 7) porte sur les « changements de structure et de fonctionnement » subis par le CDKN dans la phase 1 – ces changements et recommandations ont-ils été évalués de manière indépendante et documentés dans un rapport d'évaluation pour alimenter la présente évaluation?

**RÉPONSE :**

Le site web du CDKN comprend des liens vers les évaluations indépendantes entreprises au cours de la période 2010-2017 : [https://cdkn.org/about/independent-evaluations/?loclang=fr\\_gb](https://cdkn.org/about/independent-evaluations/?loclang=fr_gb).

**QUESTION 5 :**

**Le CDKN utilise-t-il un cadre de suivi et d'évaluation pour suivre ses progrès dans le temps? Quel type de rapports le CDKN produit-il pour le CRDI et les autres bailleurs de fonds?**

**RÉPONSE :**

Sous-question 1 – Le CDKN utilise des indicateurs de rendement clés (IRC).

Sous-question 2 – Le CDKN produit un rapport technique et financier annuel et semestriel à l'intention du CRDI, en plus de soumettre un rapport trimestriel Suivi, évaluation et apprentissage (SEA) en fonction de ses indicateurs de rendement clés.

**QUESTION 6 :**

**Quelle est l'étendue du réseau CDKN en termes de membres et quels types d'organisations appartiennent au réseau, c'est-à-dire les organismes gouvernementaux, les établissements universitaires, les ONG, etc.? Des renseignements précis sur le nombre de partenaires, leur emplacement et le type d'organisations seraient très utiles pour pouvoir affiner notre méthodologie et notre approche d'échantillonnage.**

**RÉPONSE :**

Le CDKN est un réseau mondial composé de *trois membres principaux* : SouthSouthNorth (SSN) dirige le programme mondial et le programme en Afrique, tandis que Fundación Futuro Latinoamericano (FFLA) dirige le programme régional en Amérique latine. Pour sa part, le Conseil international pour les initiatives écologiques locales (ICLEI) travaille avec les gouvernements locaux pour la durabilité, tandis qu'ICLEI Asie du Sud dirige le programme en Asie. En outre, dans neuf pays prioritaires du CDKN (Colombie, Équateur, Pérou, Ghana, Kenya, Éthiopie, Inde, Népal et Bangladesh), des courtiers de connaissances de confiance dans les pays (appelés « Country Engagement Leaders » – CEL) aident à remédier aux divergences entre les chercheurs et les principales parties prenantes dans les pays où ils exercent leurs activités, au moyen d'une communication ciblée et soutenue avec les principales parties prenantes dans les pays. De plus, le CDKN soutient plusieurs « projets fondés sur les connaissances » dans les pays. Il s'agit de projets à petit budget s'appuyant sur des recherches antérieures pour assurer l'adoption et le succès de la recherche.

**QUESTION 7 :**

**Le CRDI est-il en mesure de fournir un échantillon du rapport annuel ou du bulletin d'information du CDKN afin de fournir des exemples pratiques du travail et de la portée du réseau au fil des années?**

**RÉPONSE :**

Le rapport annuel du CDKN (2019), actuellement disponible dans le domaine public, peut être consulté ici : <http://hdl.handle.net/10625/58148>. Le rapport annuel pour 2020 est en attente des réactions du bailleur de fonds partenaire avant sa publication en ligne. Le dernier rapport trimestriel du CDKN sur le suivi, l'évaluation et l'apprentissage est également disponible ici : <http://hdl.handle.net/10625/59657>

**FIN DE LA SECTION QR - FRANÇAIS**

---